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ריאיון עם

ד"ר נעמה רשף
ראש ההתמחות בספרות

ד"ר נעמה רשף עובדת 
כעשור במכללת קיי. 

בשלוש השנים האחרונות 
היא מכהנת כראש ההתמחות 

בספרות. בעיצומו של 
הסמסטר כאשר התותחים 
רועמים ניסינו לברר איתה 

האם המוזות באמת שותקות, 
על שירה בעת מלחמה ומה 

צופן העתיד ללימודי הספרות 
במערכת החינוך בישראל.

שלום נעמה, ספרי קצת על עצמך. 

מרעננה,  במקור  אני  ילדים.  לחמישה  ואימא  לאבי  נשואה  אני 
ואחרי נדודים בארץ ומחוץ לארץ הקמתי עם משפחתי את ביתנו 

בנגב, ביישוב כרמית.

מה עשית אחרי שסיימת את הלימודים בתיכון?

הנגב.  אזור  ובכל  רמון  טיולים במצפה  שירתי שנתיים כמדריכת 
החיבור לאדמה, לנופים ולאנשים במקום הכי יפה בארץ הפך את 

התקופה הזו למשמעותית מאוד בחיי.
אחרי השירות התחלתי ללמוד פילוסופיה וספרות באוניברסיטת 
הישיר  במסלול  המשכתי  הראשון  התואר  ולאחר  אילן  בר 

לדוקטורט.
נישואיי עברנו לגור בירושלים, שם עבדתי כמה  במקביל, לאחר 
יותר  ומאוחר  כמדריכה  תחילה  המקרא,  ארצות  במוזיאון  שנים 

כאחראית להשתלמויות אנשי החינוך. 

איך הגעת לאקדמיה?

אחרי שסיימתי את התואר השלישי לא חשבתי להישאר באקדמיה. 
התחלתי לעבוד ביחידה להוראה ולהערכה חלופית בעיריית תל 

אביב כמרצה בהשתלמויות מורים לספרות בתיכונים בעיר.
לימודי  בעקבות  אז  החל  שלנו  המשפחה  של  הנדודים  שלב 
הרפואה של אבי. סטאג', התמחות, תת־התמחות – כל שנתיים-
שלוש עברנו עיר ופעמיים טסנו מעבר לים אל ארצות הברית, שם 

גרנו במנהטן ובקליבלנד.
כשגרתי בקליבלנד לימדתי ספרות עברית בקולג' שעכשיו הוא 
חלק מאוניברסיטת קייס ווסטרן. מאוד נהניתי מההוראה במסגרת 

האקדמית והחלטתי שכשאחזור לארץ אחפש מסגרת כזו.

איך ומתי הגעת למכללת קיי?

שנקרא  נפלא  בארגון  לעבוד  התחלתי  לארץ  שחזרתי  אחרי 
לכי"ח.  עבר  מכן  ולאחר  העברית  באוניברסיטה  שנוסד  'מארג', 
לעיסוק  תשתית  בניית  על  ומנהלים  מורים  עם  עובדת  'מארג' 

בנושאי זהות בתחומי הידע השונים בבתי הספר.
עליי  המליצה  גלסנר  אמנון  פרופ'  את  במקביל, חברה שהכירה 
במשך  קיי.  במכללת  אחד  קורס  לי  הציע  אכן  ואמנון  להוראה 
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השנים התווספו עוד ועוד קורסים. כשהבנתי שזהו המסלול הנכון 
עבורי עזבתי את 'מארג' והתחלתי להקדיש את כל מרצי לעבודה 

במכללה. 

איך הייתה הקליטה במכללה? כראש התמחות עשית שינויים בתכנים 

ובשיטות הלימוד?

והרגשתי  במכללה  החמה  האווירה  את  אהבתי  הראשון  מהרגע 
שמצאתי מקום טוב לצמוח ולהתפתח בו.

או  בתכנים  גורפים  שינויים  עשיתי  לא  קורסים,  חידושי  למעט 
ליישם  הראשון  והוא  מעולה  ההתמחות  סגל  הלימוד.   בשיטות 
בחדר  שימוש  כמו  בהוראה,  חדשניות  לימוד  שיטות  עצמאית 

האימרסיבי ובכלים דיגיטליים אחרים.

ספרי קצת על ההתמחות בספרות, מה כוללת  תוכנית הלימודים?

מבואות,  חלקים:  לשלושה  הנלמדים  התכנים  את  לחלק  אפשר 
העשרה ומחקר.

כל סטודנט לומד סדרת מבואות:, סיפורת, ספרות ילדים, ספרות 
ספרותי  ידע  של  מסד  לבסס  שמטרתם  ודרמה,  שירה  עממית, 
תיאורטי ולהקנות כלים ומיומנויות של ניתוח טקסטים ספרותיים. 
זה ממשיך הסטודנט לסדרה של קורסי בחירה  על בסיס מסד 
בנושאים ספרותיים שונים, חלקם אינטרדיסציפלינריים, ולכתיבת 

מחקר.

והמורים לספרות  איך מתמודדים עם הירידה בכמות המורים בכלל, 

בפרט?

חשיפה  וימי  לסטודנטים  מלגות  כמו  נקודתיים  פתרונות  ישנם 
חייב  אמיתי  פתרון  נקודתית,  אינה  שהבעיה  כיוון  אך  לתוכנית, 
בתפיסת  עומק  בשינוי  טמון  המפתח  הבעיה.  בשורשי  לגעת 
מקצוע ההוראה שעיקרו בעיניי הוא המעבר מהוראה סמכותנית 

להוראה הבנייתית.
לצד שינוי זה, יש להעלות את תנאי המורים והתלמידים במערכת 
במקביל  בכיתה(  התלמידים  מספר  הורדת  )למשל  החינוך  
להעלות את הקריטריונים לקבלת סטודנטים להוראה. צעדים אלו 
יובילו לשינוי בתדמית המורה ומקצוע ההוראה ולעלייה במספר 

הסטודנטים להוראה.
בחשיבות  שמכירה  חינוך  מערכת  רק  לספרות,  מורים  לגבי 

ובנחיצות הספרות לחייו של הילד תוכל להצמיח מורים לספרות, 
על כן יש להפוך את מגמת משרד החינוך לצמצום מדעי הרוח 

ולהחזיר את הספרות למקומה הראוי.

לדעתך לימודי ספרות הם חובה לכל מי שיהיה מורה? 

בהחלט! ראשית, חלק מנכסי התרבות הגדולים ביותר שלנו הם 
טקסטים ספרותיים ואני חושבת שראוי שכל מחנך בישראל יכיר 
אותם. כמובן העושר הלשוני הקיים בספרות, על רבדיו השונים, 

חיוני לכל העוסק במלאכת ההוראה.
בשאלות  עוסקת  ספרות   – הרוח  בעיניי  חשובה  בעיקר  אבל 
הגדולות ביותר ובשאלות הקטנות ביותר של החיים, היא תוהה: 
מה זה אומר להיות אדם? והיא עושה זאת מנקודות מבט שונות 
ולא שגרתיות. זה מעודד חשיבה ומרחיב את התודעה האנושית, 
זה מאפשר ראייה ביקורתית והטלת ספק ובמקביל מקדם תפיסה 
אמפתית ודיאלוגית, וזה מאפשר בירור זהות ובירור ערכים – כל 

מה שהיינו רוצים שיקרה במערכת החינוך.

מי הסופרים והסופרות האהובים עליך?

עוד  שאינם.ן  אילו  את  לאהוב  נוטה  אני  מאוד.  קשה  בחירה  זו 
איתנו: פרנסואה מוריאק, מיכאל בולגקוב, מריו ורגס יוסה, רוברטו 
בולניו, קלריס ליספקטור, יוזף רות, ברנרד מלמוד, סול בלו, מילן 
קונדרה וסופרים עבריים כאהרון מגד, נתן שחם, שולמית הראבן 

ולאה גולדברג.
לאחרונה קראתי ספרים מעולים של סופרים שעוד איתנו,  שצ'פן 
קומנצ'יני  כריסטינה  וולבק,  מישל  טוקרצ'וק,  אולגה  טוורדוך, 

ודומניקו סטרנונה, אז אוסיף גם אותם לרשימה.

ספרי על אתגר שנתקלת בו לאורך הדרך.

אחד האתגרים שמצאתי בהתמחות היה להוביל את הסטודנטיות 
עולם הספרות.  ליבה של  בסוגיות  ולעיסוק  יותר  רחבה  לראייה 
ומרוכזות  הספציפיים  בקורסים  ממוקדות  רבות  סטודנטיות 
השאלות  על  לתהות  מגיעות  לא  שהן  כך  ובציונים,  בהישגים 

הגדולות הרלוונטיות לתחום הדעת שלהן.
מפגשים  סדרת  באמצעות  הזה  האתגר  עם  להתמודד  בחרנו 
שעסקו בסוגיה: האם הספרות רלוונטית בעולם טכנולוגי ודיגיטלי? 
הסטודנטיות התמודדו עם השאלה הזו באופן עצמאי באמצעות 
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ללמידה  טקסטים  המאגד  ספרות  צוות  שבנה  אינטרנט  אתר 
בחברותא סביב הסוגייה, ואז נפגשו לפורום מומחים בנושא.

מקווה  אני  אך  המוכרים,  הסדרים  את  שינתה  המלחמה  השנה 
שבהמשך נוכל להמשיך ולהתייחס לאתגר זה.

במפגש ראשי התוכניות וההתמחויות )מ.מ.מ( שנערך בחודש שעבר 
בעת  שירה  והנחמה:  "האימה  ששמה:  מצגת  למשתתפים  הצגת 

מלחמה". 

תוכלי להרחיב על הנושא? איך נולד הרעיון לדון בזה?

עבורי פעמים רבות שירה מעוררת חשיבה על המציאות האישית 
המציאות.  על  לי  שיש  ומחשבות  תחושות  ומדייקת  והכללית 
הדבר נכון ביתר שאת בתקופה האחרונה, במלחמה. כשקראתי 
וגם  האחרונים  בשבועות  שנכתבו  כאלו  גם  פואטיים,  טקסטים 
כאלו שנכתבו בעקבות מלחמות בעבר, חשתי שהעננה הכבדה 
והכל כך מוחשית הזו שאפפה אותי מאז השבעה באוקטובר, אותו 

צבר רגשות קשים ומעורפלים, החלה לקבל צורה. 
המוגן  הדיור  בבית  ספרות  על  הרצאה  נותנת  אני  לחודש  אחת 
'פאלאס' בלהבים. הייתי באמצע סדרה מעניינת על התפתחות 
פואטיקות בשירה העברית המודרנית כשפרצה המלחמה. הבנתי 
שאני לא יכולה להמשיך כרגיל ובניתי מפגש שחלקו הראשון עוסק 
בשירי מלחמה, וחלקו השני בשירי נחמה. השיח סביב הטקסטים 

היה מאוד קשה אבל גם מאוד משחרר, אפילו תרפויטי עבורי.

בתקופה  המציאות  עם  להתמודדות  והספרות  השירה  תרומת  מה 

הקשה שכולנו חווים?

אני חושבת שהספרות והשירה מעניקות דברים שונים לקוראים 
שונים: האחד מוצא בהן שיקוף לסבלותיו, לקשייו ולתהיותיו, השני 

מחפש בהן אמת, השלישי שואב הנאה ונחמה מיופיין...

מה היית עושה לו היית שרת החינוך? 

הייתי מבקשת להחזיר את הרוח למערכת החינוך. הייתי מכניסה 
ביקורתי  באופן  לעסוק  מפחדת  ולא  ופילוסופיה  ספרות  שיעורי 
עם התלמידים בסוגיות הגדולות של החיים כמו גוף ונפש, מציאות 
בירור  לצד  חופשית,  ובחירה  דטרמיניזם  ותודעה,  אמת  ושפה, 

סוגיות של זהות אישית וזהות קולקטיבית.

מה את עושה בשעות הפנאי?

מבלה עם המשפחה, קוראת, מנגנת )בכל זאת, בוגרת 5 יחידות 
הארוכים  בחופשים  משתדלת  אני  ומטיילת.  בפסנתר(  בבגרות 

להגיע למקומות רחוקים ולהכיר תרבויות שונות. 

אילו לא היית עובדת במערכת החינוך, במה היית עובדת?

הייתי רוצה להיות אגיפטולוגית או מעצבת פנים. 

מה מתסכל אותך?

קיצוניות, מכל צד.

משפט אחרון לסיכום.

בתקופה הקשה הזו אני מתחברת למילים של לאה גולדברג שאומרת שדווקא בימי מלחמה חובה 
על המשורר לשורר כדי להזכיר לאדם כי עדיין אדם הוא, וכי בכל עת ובכל שעה לא הוחמץ עדיין 

המועד לשוב ולהיות אדם. 

תודה רבה נעמה והרבה הצלחה בהמשך הדרך.
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טקס הענקת תעודות תוכנית ההכשרה לגיל הרך 

מפגן סולידריות ארצי לאות הזדהות
עם החטופים

מנהלי  צוות  מרצים,  המכללה,  באי  כל   14.1.24 א'  ביום 
וסטודנטים, השתתפו במפגן הסולידריות הארצי שהתקיים 
לאות  במדינה  המשק  השבתת  של  דקות   100 במסגרת 

הזדהות עם החטופים.
ליבנו עם משפחות החטופים ואנחנו מתפללים לשובם 

הביתה במהרה – בריאים ושלמים.

ביום רביעי, 17.01.24 בשעות 17:30 ל-19:30 ייערך באולם 203 בבניין 
הראשי טקס הענקת תעודות תוכנית ההכשרה לגיל הרך.

בטקס יישאו דברים:
• מר זאב אלדר / גב‘ קרן סרוסי, משרד החינוך.

• ד“ר אורלי קרן, סגנית נשיא המכללה האקדמית לחינוך ע“ש קיי.
• גב‘ סמדר פרץ, מנהלת תחום לידה עד 3, משרד החינוך, מחוז דרום.

• גב‘ מעיין שוקרון, מנהלת מחלקת מעונות היום, עיריית ב"ש.
• גב‘ בלה חייט, נציגת מנהלות מעונות היום.
• גב‘ עדנה טקלה, נציגת מחנכות מטפלות.

את הטקס תנחה גב’ גליה בקשי, רכזת תוכנית ההכשרה, 
והוא ילווה  בשירה של אסתי אברבוך, מחנכת מטפלת.

כולם מוזמנים לחלוק כבוד ולהשתתף בשמחת בוגרי התוכנית!
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הרצאה: תזונה נבונה במחשבה תחילה

ביום שלישי, 16.01.24, בשעה 08:30 בחדר 210, 
ובשעה 10:15 בחדר 2206, תרצה ד"ר זיוה שטל, 
מנהלת היחידה לקידום בריאות, לשכת בריאות 

דרום, על 'תזונה נבונה במחשבה תחילה' 
ההרצאה בשיתוף עם 'קיימא' – המרכז לחינוך 

לקיימות, בריאות וחינוך סביבתי במכללה. 
כולם מוזמנים ומוזמנות להגיע, להתרשם, ובעיקר 

לאכול בצורה בריאה יותר.

הצגה: שקופה 

ביום שני, 12.2.24, תיערך בשעה 11:00 בחדר 203 בבניין 
היא  ההצגה  עפר.  דנה  השחקנית  של  הצגתה  הראשי 
מונודרמה המבוססת על סיפורה האמיתי של השחקנית 
עם  שיח  יתקיים  לאחריה  אכילה.  בהפרעות  דנה  והיא 

האומנית.
מתכוננת  אשר  אישה-ילדה,  נוגה,  היא  ההצגה  כוכבת 
לראשונה בחייה לקראת ארוחת ערב עם גבר. רגע לפני 
לאיבוד  הלכה  איך  החושף  בזיכרון,  למסע  יוצאת  היא 

בעולם של חישובי קלוריות, שקרים והסתרות.
דרך ההצגה מכניסה השחקנית את הצופים לתוך עולמה 

הפנימי של נערה המתמודדת עם הפרעת אכילה.
החולים  מבית  מקצוע  אנשי  בסיוע  שנכתבה  ההצגה 
לילדים שניידר, פתוחה לכל באי המכללה, סגל אקדמי, 

סגל מנהלי וסטודנטים. 
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כנס ברית עברית עולמית 2023

הבין־ הכינוס  התקיים  שעבר  החודש  באמצע 
עולמית'  עברית  'ברית  האיגוד  של  ה־24  לאומי 

באוניברסיטת קרל שבפראג. 
את המכללה ייצגו ד"ר חיים דיהי, ראש ההתמחות 
בלשון העברית כשפה שנייה, בהרצאת יחיד על 
של  הלקסיקון  להעשרת  סירא  בן  של  תרומתו 

העברית החדשה, וזאת במושב לכבוד האקדמיה ללשון העברית.
וד"ר איהאב אבו  ד"ר טליה דיתשי-ברק  ד"ר דיהי הרצה פעם נוספת, הפעם לצידם של 
רביעה. בהרצאה הציגו הדוברים מחקר חדש שעניינו: סוגי טעויות במערכת הפועל בעברית 

כשפה שנייה לערבית ושכיחותן.
אחרונת המרצות של מכללת קיי הייתה ד"ר ערגה הלר מההתמחות בספרות ועורכת כתב 
העת לקסי־קיי. נושא הרצאתה היה 'האם פה קבור הכלב – מאה שנים של מסרים סמויים 

בשירי הילדים העבריים הנודעים'.
מרצי המכללה השתתפו בכנס מרחוק באמצעות ZOOM, וזאת בשל האירועים הקשים בארץ בזמן הכנס.

יום עיון: Pinterest  לא מה שחשבת

ביום שלישי, 12.12.2023, נערך בבניין אומנות יום עיון 
שכותרתו Pinterest לא מה שחשבת: 

יצירה תחת זכוכית מגדלת.
יום העיון כלל הרצאות, יצירה על ידי המשתתפים, 

הצגת תוצרים וארוחה משותפת.



בדרכי 8

בסוף שנת 2023 סיימה אתי בר את עבודתה במכללה אחרי 40 שנה. אתי החזיקה בתואר של אחת העובדת 
מי  לכל  חזק  עוגן  מהווה  במכללה,  איתן  סלע  הייתה  אתי  האחרונות.  בשנים  במכללה  ביותר  הוותיקות 

שביקש את עזרתה והייתה תמיד נכונה לעזור.
בתפקידה האחרון ניהלה אתי ביד רמה ובמשך שנים את ממו"ש – מרכז המודיעין של המכללה, שהלך 

והשתכלל עם השנים. אבל כדאי אולי להתמקד דווקא בפן אנושי ולא המקצועי שלה. 
הדבר שהכי אפיין אותה, ועל כך יעידו כולם,  זו הנשמה הגדולה והלב הענק שלה. זה הגיע לא רק 
מתוקף תפקידה כחברה בוועד העובדים שבו תמיד ייצגה באופן מעורר כבוד ונלחמה לטובתם, או במסגרת 
תחת  היו  שלא  מקרים  לטובת  "בהתערבות"  אף  אלא  אחר,  או  כזה  עובד  לטובת  פעלה  שבהן  מסדרון"  "שיחות 
"סמכותה", וזאת רק מסיבה אחת פשוטה, פשוט היה אכפת לה )וזה כלל  גם מלחמה לטובת עובדים שלא תמיד 
רוותה מהם נחת(. הלב הגדול שלה גבר עליה ולא אפשר לה שלא לדאוג לכל אדם באשר הוא אדם )או עובד(. אי 
אפשר לשכוח את הנאומים שהיא נשאה בישיבות של הנהלת המכללה והוועד, בהם היא ממש דמעה כי כל כולה 

אכפתיות.
במסיבת הפרישה שלה, חזרו כולם, איך לא, על הדאגה שלה והתעניינות שלה בכולם. חגי גלילי שאותו אתי קבלה 
לעבודה )"על ידי  האינטואיציה החדה שלה"( אמר, שלפעמים הוא הרגיש שיש כאן עוד סניף של כללית, "אתי, יש 
לי קולונוסקופיה", "אתי, הבטן/הגב/הראש כואבים לי, יש לך אולי אקמול?" הוא הוסיף שממנה למד מה זה שירות, 

התמדה ושאיפה להכי טוב שאפשר.
למכללה נותר רק להודות לה על שנים רבות בשירות המכללה ולאחל לה ולכל משפחתה, בריאות מלאה, 

נחת ואושר.

נפרדים מאתי וטניה
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נפרדים מאתי וטניה

מספר חודשים לפני פרישתה של טטאינה ליבמן, הסכימה טניה, לבקשת המכללה, למלא את מקום מנהלת 
הספרייה הקודמת שעברה לספיר, עד לכניסתה של יפה שמריהו לתפקיד )אחרי חפיפה מסודרת(. טניה 
ארוך(  זמן  נדרש  להן  )שכן  גדולות  באה לעשות מהפכות  לא  הרי  היא  כבוד.  מעורר  באופן  זאת  עשתה 
אבל ידעה להעמיד את הספרייה ולדאוג לה בהתאם להבנתה והתעקשה )מעשה יום ביומו( לצלוח כל 
מהמורה בדרך להגשמת הדרך שהתוותה. בלטה במיוחד האכפתיות שלה כלפי צוות עובדי הספרייה. 
טניה "נלחמה" עבורם כדי שיהיה להם טוב לא רק בחודשים שהיא ידעה שנותרו לה לעבוד במכללה, 
אלא לטווח הארוך. לפעמים באופן ישיר ולפעמים באופן עקיף ומתוחכם. כמובן חשוב גם לזכור את כל השנים 

שבהם נתנה שירות מקצועי ביותר הן כספרנית והן כאחראית על התחום האור קולי בספרייה. 
במסיבת הפרישה שלה הזכירו את המראה המסודר והמכובד שלה ואת ההקפדה היומיומית שלה על נראות. טניה 
אמרה שככה היא רגילה, "ושצריך לכבד את הסביבה". בנאום הפרידה שלה גלינו כולנו את חוש ההומור שלה )שתובל 
בקצת ציניות בריאה( בלי שהיא שוכחת לציין עובדים שקיבלו את פניה באופן מעורר כבוד והשאירו את חותמם 

אצלה.
איחלנו לטניה שנים טובות ובריאות והמשך הקפדה על נראות מייצגת גם בגמלאות...
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שבוע השפה העברית
כמדי שנה ציינו במכללה את שבוע השפה העברית.

אירועי השבוע כללו חידות, פעילות בחדר האימרסיבי )אופף( הרצאות
ופעילויות שונות ומגוונות.

בין היתר אפשר להזכיר את הרצאתו המרתקת של ד"ר יעקב עציון
שעסקה בגלגולי מילים מהפיוט אל העברית החדשה; השמעה של סיפור

יוסף ואחיו בלשון המקרא, בלשון המשנה, בעברית החדשה ובסלנג, 

הרצאה של איה סגל במלון רויאל בים המלח, במסגרת מרכז תנופה, 
לאנשי גיל הזהב אשר פונו משדרות יחד עם תלמידי כיתה ה' מהעיר 

ועוד.
תודה רבה לצוות לשון על המגוון הרחב של האירועים!

סדרת ההסכתים: 
מה צו הרוח?

בתקופת המלחמה המורכבת והקשה דנה ד"ר דפנה גרנית 
דגני עם אורחים שונים בסוגיות העולות מהמצב במדינה, 

בדגש על מערכת החינוך ועל חינוך בזמן מלחמה.
עד כה הוקלטו כבר שישה הסכתים בנושא מלחמת חרבות 

ברזל: 
Early Starters International יולי חרומצ'נקו מ־

יגאל דדיה, ראש מנהל החינוך של המועצה האזורית שער 
הנגב | שלום וייל, אדם ומחנך | רם זהבי, מנהל מחוז דרום 

במשרד החינוך | ערן דורון, ראש מועצת רמת נגב| ציפי 
הרפנס, ראשת מנהל החינוך בנתיבות

כל הפרקים המרתקים זמינים בקישורים שלהלן:
http://tinyurl.com/2stkkh5u  ספוטיפיי

http://tinyurl.com/mrx84m45 אפל
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ב־05.12.2023 שמענו בצער רב את הבשורה על נפילתו בקרב בעזה של מתן דמארי ז"ל, 
סטודנט בשנה ד' בתוכנית לחינוך גופני של מכללת קיי.

ביום שני, 11.12.23, התקיים טקס הדלקת נר חמישי בקמפוס לזכר מתן. 
בטקס השתתפו הרב שניאור גרוזמן אשר מנהל יחד עם רעייתו הני את בית חב"ד לצעירים 
הסטודנטיות  אגודת  יו״ר  דוידוב,  סיימון  המכללה,  נשיא  רטנר,  אריה  פרופ׳  שבע,  בבאר 

והסטודנטים של מכללת קיי, הזמר דניאל סעדון, וסטודנטים רבים.
ביום רביעי, 13.12.23, נערך במתחם הספורט של המכללה מפגש לזכרו של מתן.  

המפגש המרגש כלל הרצאות, פעילויות, משחקים ומפגשים מסכמים. 
הנשיא, ההנהלה, הסגל האקדמי והמנהלי ותוכנית ההכשרה לחינוך הגופני 

כולה מרכינים ראש עם נפילתו של
רס״ר במיל’ מתן דמארי ז”ל, 

חֲבָל עַל דְּאָבְדִין וְלָא מִשְׁתַּכְּחִין.

פרידה ממתן דמארי ז"ל


